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PROVINCIAL STATUTES
OF

LOWER-CANADA,
ENACTED BY THE KING's MOST EXCELLENT MAJESTY, BY AND WITH THEADVICE

AND CONSENT OF THE LEGISLATIVE COUNCIL AND ASSEMBLY -OF THE
SAID PROVINCE, CONSTITUTED AND ASSEMBLED BY VIRTUE OF

AND UNDER THE AUTHORITY OF AN ACT OF THiPARLIAM.ENT
OF CREAT BRITAIN PASSED IN THE THIRTY-FIRST YEAR

OF THE REIGN OF OUR SOVEREIGN "LORD GEORGE
THE THIRD, BY THE GRACE OF GQD, OF THE

UNITED KINGDOM OF GREAT BRITAIN
AND IRELAND, .KING, DEFENDER

OF THE FAITH,

VOLUME THE SIXTH.

Q U E B E C:

RIPrED UNDER TUE AUTHORITY AND KY COMIMAND 0F Iis EXCELLENCY THE GOVERNOR INCHIr;F AS TME ACT OF THE PROVINCIAL PIIRLIAMENT DIRECTSE

.BY P. E. DESHARATS,

LAW-PRINTE-R TO THE KING'S MOST EXCELLEfT MAJES.

Anno Domini, MD.CCC.X.





LE S

STATUTS PROVINCIAUX
D U

BA S -CA NA D A,
STATUES PAR LA TRES EXCELLENTE MAJESTE DU ROI, PAR ET DE L'AVIS ET CON.

SENTEMENT DU CONSEIL LCGISLATIF ET ASSEMBLEE DE LA DITE PROVINS
CE, CONSTITUES ET ASSEMBLES EN VERTU ET SOUS L·AUTORITE'

D'UN ACTE DU PARLEMENT DE LA GRANDE BRETAGNE, PASSE'
DANS LA TRENTE-ET-UNIEME ANNE DU REGNE DE NOTRE

SOUVERAIN SEIGNEUR GEORCE TROIS, PAR LA GRACE
DE DIEU, ROI D'U ROYAUME, UNI DE LA GRANDE

BRETACNE ET D'IRLANDE, DE.
FENSEUR DE LA FOL

SIXIEME VOLUME.

QUEBEC:

IMPRIMlE' SOUS L'AUTORITE DU -GOUVERNEMENT ET PAR ORDRE, DE SON EXCELLENGE LE GOUVBjLU
. EUR EN CHE.F, CONJORMEMENT A L'ACTE Du PARLEMEET PROVINCIAL

PAR P. E. DESBARATS,

IMPRIMEUR Bis LOIx DE LA TRES EXCELLENTE MAJESTE' DU Roi.

Anno Domini M.D.CCCX,





T'H- E

P'R O VI N C I A.L S T A T U T E S'

OF

L O.W ER- -CANADA.

Anno Regni GEORGII TERTII,

DEI GRATIA, BRITANNIARUM REGIS,

Quinquagesimo .

HIS EXCELLENCY

SIR JAMES HENRY CRAIG, K. B.

GOVERNOR INCHIEF.

Being the FIRST Session of the

SIXTH Provincial Parliament of LOWER-CANADA,

îýý 
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L E S

STA TU TS PR OVI NCA UX

DU

B A s - C A NA DA.
Anno Regni GEORG1 TERTHI,

DEI GR APrA, BRITANNIARUM pEGIs,,

Quinquagesimo

SON EXCELLENCE

SIR JAMES HENRY CRAIG, C. B.
GOUVERNEUR £M CHEFi

Etant la PREMIERE SESSION du

SIXIEME Parlement Provincial du. BASCANADA
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T H.E

PR OVINCIA L STATUTES.

0.F

LOWER-C ANADA.

Anno-Regni GEORGII I.1. Quinquagesimo.

H I S E XCJEL L-E-NCY .

SIR JAMES HENRY CRAIG, K. B.

GOVERNOR IN C HIEF.

T the Provincial PArliament, begun and holden at Quebec, the Twentyninth!daycA.of January, Anno Dominii, one thoufand eight hundred and Ten, in the Fiftileth" year of the Reign of our Sovereign Lord GEORGE the Third, by the Grace of"GOD, of the United Ki.ngdom. of Great Briiain and Ireland, KING, Deferider.
'<of the Faith.'

'Being the Firft Seffion of the Sixth Proiincial Parliament of, Lower-Canada..

C A P. I.
AN ACT further to continue the. Aas therein.mentiôned for making a.

temporary provifion for the Regulation of Trade between this Province,
and the Uilited. States of America, .by. andor inland navigation..

(26th February, i8to.)

Picamble. 1THEREAS an A& was paffed in the thirty-fixth year of Hie Majefty's Reignintituled, " n Aê for mcking a lemporay provi/ion Jor the Regulaiton of.:'Trade bctween this Province and the Untecd States of As rica, by landor by inland
n 4. lavigrib
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LES

Sf ATUTS PR OVNCIAUX

D-U

BlAS- CAN ADA.

Anno Regni GEORGII III. Quinquagemo

S O N E X CE L E NCE

SIR JAMES HENRY CRAIG, C. Bs

€GOUVERNEUR EN-CHEF.

Pement Provincial commencé·et ternu^a Québec ie vingtneuùièmejour deJanvier, Anno Domstna, 'Mil'%huit-centdàiii, d Jn'a Cinquantième -Année ditRegne de Notre Souverain Seigneur GEORGE Trois, par la Grace de DiepsROI du Royauthe Uni de la Grande Bretagne et d'Irlande, Défenfeur de la Foi."

" Dans la première Seffion du Sixième Parlement Provincial du Bas-Canada."

CAP. - .
ACTE qui COntinue enCore-les Ades y mentionnes faifant une provifion

temporaire-pour-le règlement du Commerce entre cette Province et lesEtats Unis de l'Amérique, par terre ou.par la navigation intérieure.

(a6me. Février, i8o.)

TTENDU qu'un A6e a étê"paffé dans la 'trente fixième Année du Règne,A -de Sa Majefté, intitulé, AEIe qui fait une pooifion temporaire pour le ré- reambtM.
glement du-Commercs'enre cette Province et: aies ..Uàù,s de.l'Amérigut> parterre ou



1'2' C.. .-2. Anno Quinquagefimo Georgii III. A. D' 1810;.

-navigation," which A& was continued -and amended by- another A& paffed ini

the forty eighth year of His Majefty's Reign, intituled, " An 1da to continue for a

limited time, an A pajcd in the thirtyfixth year of His Majefly's Reign, intituled,

An Ait for making a temporary provifion for the Regulatioaf of Trade between ths

" Province. and thé United. States of Amcrica, by land or inland navig tion." And

Whereas it is expedient further to contirue the. laid-two As:- Be it therefore

enacted by the King's Moft Excellent Majdny, by and with the advice and confent

of the Legiflative Council and Aflembly of-the Province of Lower Canada, con-

nlitu'ted and affembled by virtue of.and.-under the-authority:ofan -Aa paffed iD-the

Parliament of Great Britairi, intituled,-" An:»AE.to repeai certain parts of an Af

paffed in the fourteenth year of His Majesty's. Rign, intit'led, ' AnAct for

making more eflectual provZsion for the Governnent ofe Province of Quebec, in

" North. America," and to make fuith.r pruvifion -for the Govcrn.mçnt ot the aid
Aac6Co. 1 " Province ;" And it is hereby enaaed by the authority of the farne, that the faid

'AJ48e"o.11i. Ai,. intituled, " 4n At7 for naking a-temporaryproJiÔia for the Regulation of
cap.A4mLannueda " Trade betweeéîn this Province and thë United Stalés b] Ai ernca, by land or by inland.

navigation," And alfo,. the faid Aa in-ituled,.". An'Ai to continue for. a Iimited

time, an- Al paffed iiïthe thirly ßîxth·year!of'Jrfis Mâ&jey s Reign, intituled, " An

£ Affor mnaking a temporary provifionjor the -Regulat ion of Trade between this Pro.,

vince and the United States of America. by - land or. inland navigation," - and a\l

matters and things in the faid.. Aas- contained, lhall continue and be in force until

the firfl day of January One Thoufand Eight Hundred and Eleven, and from thence

to the end of the then next Seffion.of.. the. Prodincial Parliament and .no longer.

This Aa -m1Y Il Andbe it fùrtler-enaaed by the authority aforefaid,. that this Aa may bo-
the prefenisef altered, amended or repealed by any A& or ALf to beYmade in this .rferit. Sef--

",f Lhe'ir. fion of the Legiflature.,

C A P. IL

AN ACT further to continue, for- a limited time, án Aa paffed in the

forty third year of is Majefty's Reign, intituled, "An AEl for the
" better prejervatzon oJ His Mjesy Governnent as by Law happily,

" elabhshed in this Province."

(è6&h February, .8 o.)

W HEREAS an AEI was paffed by the tegiflaturë of this Pfovince in-the fôrty:
realnble. , thii d year of His Majefty's Reign, inticnled, " An AZfor thebetter prefer.

vation of His Maj.efty's Government as by -Law.* happilyeflablished in -ths Province."

which Act will expire. at the end of. the prefent Seifioon. f.thia Provincial Palia-
ment; and whereas it is expedient and necefary that the faid Aé, 6hould be- fu'jjer

continu cd:. e it therefore çneaed.by the King's oft Jxcliens Majelly, bIy and.
with.



A. Dé 1840. Anno Qùiituagefmo G'eorgi LrEEo C
" par la navigation intérieure," lequel A&e a été conti.nué et arnendé par un. autre.
Aae paffé dans la quarantehuitième Année du Règne de Sa. M effé, intitulI,'"-Aae
' qui.continuei pour-un tems limité, in Aae paffé dans la:trentediiMe Année

du Règne de:Sa Majeté, intitulé,. " Aae qui fait uneprovifion temporaire pour
f le règlçme.nt du Cômmerce entre cette Piovince et- lïsEtat Unis de l'Amér.icjuù

par. :terre ou par la navigation. intérieure ;" Et vu qu'il e4xpédient dé continuer
encore. es.dits.deux-Ades Qu'il.foit donc flatué par:la très Excellen e4ajgité dii
Roi, par et'de l'avis et confentem.ent da ConfeiiLégiflcif. et di l'Affemblée de la
Province .du Bas-Canada,.confitués. et affemblés-:en vertu et fous l'autorité,d'un
A.e du Parlement dela Grande Bretagne, intitulé,." Aae.qui:rappelle.certaines
6:partie'd'un Aae paffé.dans4a quatorzième: Aunée du Règne de Sa M jea' in-

titulé, " Ad&cqui pourvoit 'plus. eflcacement pôur le Gòaivernemént de - 'Povinde de
" Québec, dans..l'Amérique Septentrionale ;.Et .qui pourvoit plus .amplement pour le
"Gouve rnément. de la: dité, Province ; " Et il eft-par le préfept'flatué par la niêne a
" autorité, que le dit -. ae, intitulé, " Abe qui.fait.'une.provifian temporaire pour le y
" règlement du. Comamerce enztre cette:P-rovince et les Etats 'Unis di .l' Amérique par terre

ou par la navigation intié-ric.ueu etaufle dit .A2e, irntit.uié, ¶.Aaé qui.conti'nue. pour-
s un tens limité un Ale paiè dani la trentd fixième Année du -Règne de Sa Majejié,

intitulé, "-Ale qui fait une provifion temporaire pour le règlemeit du Commerce. en.
i tre cette -Province, et les Etats Unis de l'Amérique,. par terre ou parla navigation in.

" térieure ;' et toutes matieres'et chofes y contenues,.continueront et feront en force
jufqu'au premier jour de Janvier Mil huit cent onze, .et delà. jufqu'à la fin de la
Seffion d'alors prochaine du Parlement Provincial, et pas plus long tems.

Il. Et qu'il foit de plus .ftàtué'par l'autorité fufdite, que cet A&e pourra être al-
téré, amendé ou rappellé par tout autre. Aae ou.Aaes qui-feront paflé da.ns cette.
p éfente SefIion de la Légiflature..

CAP. 11.-

ACTE qui continue encore, pour un tems limité un- A&e paffè dans ià;
quarante-troifième Année du Règne de Sa Majeèft, intitule, "dAe pour
" la meilleure Préservation du Gouvernement de Sa Majeßié, tel qu'il eßft
" heureusement établi Aar la Loi en cette Province."'

(a6m'e Février, î8:a0.)

V U qu'un Ace a été paffé par la Légiflàture'de-cet-t: Piovince dans la quarante.
troifième Année du Règne de Sa Majellé, intitulé,:" Ace pour la meileure pré

16 fervation du Gouvernement de Sa:'Majelé, tel q.dil.e ßheureufemeit.. établi par la Loi
"- en cette Province.'" lequel Ade expirera. à.la-fin.de la présente Seflion.de ce Par-
lement Provincial; ,Et vu qu'il efit expédient et néceffaire que le.dit AE foit encore
continué: Qu'il soit donc ltatué par la 'très Excellente Majefté:du Roi, par et de

1:3~

continuation des'
^a& de la 36e.
e Geo. 111 capi
.etde la.4 seme.
Geo. 1ll.cap.

,cetaae pourra
trealté pendant

la préfente Stffiori
dc la Lêiftltncàa.

pdambue,-.
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A& 43 Geo. ni.
cap. s Continued.

This Act and
ihe former A
rnay be altered
4uring the Prc-
rent Selion,

C. 2. Anno Quinquagefimo Georgi III. A. D, 18 vo.
with the advice and confent of-the Legisiative Council and Affer bly of the pro.vince of Lower.Canada, conitituted and affinbled by virtue of and under the au.
thority of an A& paffed in the Parliament of Great Britain, intituled, h An A

to repeal certain parts of an A& paffed in the fourteenth Ycar of His Majefty's
" Reign, intituied, "An Aafor making more ef#jdua-provsoea.for the Gven en
" of the Province of .Quebec, in North America," and o nake ftrther provilion; for

the Government of faid Province;" and it is hereby enaEted by the authoriyof the-fame, that the faid Aâ, inticuled, " An Aajr the belle r preservation f isSMajefty's Govcrnment as by Law happiy eftablishcd in this Provnce,' and ail matiters and things therein contained, ihall continue to be in force until the first dayof January, One Thousand Eight -Iundred and Eleven, and frorn thence ;r the
cnd of the then next Sefilion of the Provincial Parliament and no longer.

I. And be it further enaaed by the authority aforesaid, that this A t and thefaid Aél, intitulcd, e An Ai/or t/e beler preservation of His MajcJiy's Government asc y Law happiiy efßablished in, this Province," aru each or eitier of them nay bealtered, amended or repeaIed at any time during the prefent Seffion of the 2...vincial Parliarnent,



A. D. 1810. Anno Quinqulagefimo Georgii IIL C. 2.

J'avis et conrenement du Confeil Légiflatif et de l'Affemblée de la Province du Bas
Canada, conftitués et affemblés en verta et fous l'.,Iutorité d'un Aae paffé dans leParlement de la Grande Bretagne, intitulé, " Ade qui rappelle certaines parties
" d'un A&e paffé dans. la quatorzième année du Règne de Sa Majeflé, intitulé,

Ac qui pourvoit plus efflcacenent pour le Gouvernement de la Province de Québec
dans l'Amer:que. Septentrionale; Et qui pourvoir plus amplement pour le Gou.-" vernement de la dite Province; Et il efi par le préfent fatué par la même auto-

rité, que le dit .Aée intitulé, I Acle pour la meiiteure préfervation du Gouvernement de.I Sa Majejlé, tel qu'il eJI heureufement établi, par la Loi, en cette Province' et tou.
tes Matières et choses y contenues, continueront d'être er force jufqu'au premierjour de Janvier Mil huit cent onze, et delà jufqu'à la fin de la Seflion alors pro.chaine du Parlement Provincial, et pas plus longtems.

II. Et qu'il foit de plus flatué par l'âtirorité fusdite, que cet A&e et le dit Aéleintitulé, ' AEle pour la mcilleure préservation du Gouvernement de Sa Maje/lé, telqu'il e/ heureufement établi par la Loi en cette Province," cEt chacun ou l'un d'iceux,pourront être altérés, amendés ou rappellés en tout tema que ce foit, durant 1aprefente. Seflion..du Parlement .Provincial,,k.
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